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Abstract (en)
In a device for simultaneously stretching and twisting a synthetic filament or yarn, by using a speed differential between two driven roll nips (11/11;
2/2'), the latter is mounted on a turntable (4) with a guide plate (41) to receive the yarn coaxially and to deliver it coaxially via a hollow core passage
through the driven roll (2) and its associated drive system (30), after passing over yarn guides (42) for modifying the direction of the yarn past (2)
and across (4). The guides (42) pref. are small, freely rotating pulleys. The yarn is collected by a conventional ring and bobbin combination (6,7,8)
opt. providing a further speed differential to modify the yarn characteristics. The stretching roll (2) and turntable (4) may be driven by separately
controlled drives, e.g. via belts (30') and (40') respectively.

Abstract (fr)
Pour obtenir la torsion et l'étirage simultanés de la mèche sur un métier continu à anneau, on utilise une paire de cylindres (2,2') étireurs, tournant
autour de leur propre axe vertical, l'un (2) moteur et creux et l'autre (2') presseur et tournant fol sur un chariot (4) horizontal, qui, à son tour, tourne
autour de la direction d'avancement du fil (1) en formation; dudit chariot (4) sont solidaires des organes de support pour plusieurs poulies (42),
libres de tourner autour de leur propre axe, destinées à détourner la mèche provenent des cylindres alimentaires (11) et de la guider en direction
perpendicolaire à l'axe des cylindres étireurs (2,2') et ensuite, à la sortie de ceux-ci, de détourner le fil (1) vers l'extrémité supérieure de la cavité
axiale du cylindre moteur (2) au travers duquel ce fil passe pour être dirigé vers la broche (6) d'enroulement.
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